

أولياء الأمور الكرام
السلام عليكم ورحمة الله وبركاته

الموضوع: 1- مستجدات حول التغيير إلى تطبيق التعليم المدمج في العام الدراسي الجديد
2- التواصل مع المدرسة حول الطلاب من الفئة الأكثر عرضة لخطر كوفيد19

نأمل أن تصلكم رسالتنا وأنتم وجميع أفراد أسركم في أمان وصحة.

وإحافا لكتابنا المُرسَل لكم في 30 يوليو حول مستجدات بدء العام الدراسي، يُرجى العلم بأن وزارة التعليم والتعليم العالي قد أصدرت تعميماً يوم الخميس الماضي الموافق 20 أغسطس 2020 بتغيير خطة الدراسة في الفصل الأول من العام الدراسي من التعليم الحضوري الكامل إلى التعليم المدمج، الذي يجمع بين من التعليم الحضوري في الحرم المدرسي والتعليم عن بعد. وحسب الخطة يجب أن لا يزيد عدد الطلاب الذين يدرسون في المدرسة في اليوم الواحد عن ثلث إجمالي عدد الطلاب.

ونحن حالياً نعمل على تحديث الخطط التي كنا قد وضعناها قبل التغيير في خطة الوزارة. وسنوافيكم في وقت قريب بتفاصيل خطة المدرسة. هذا علماً بأن خطة الأيام الثلاثة الأولى من العام الدراسي – من 1 إلى 3 سبتمبر – لم يطرأ عليها أي تغيير.

ومن جهة أخرى، نود من خلال هذه الرسالة إبلاغكم بأن توجيهات وزارة التعليم والتعليم العالي تقضي بأن لا يحضر المدرسة الطلاب الذين يعانون من أمراض مزمنة أو يعيشون مع أشخاص يعانون من مثل هذه الأمراض. وإنما يجب أن تقتصر دراسة هذه الفئة من الطلاب على التعليم عن بعد، مع وجوب حضورهم للمدرسة لأداء الامتحانات الرئيسية. ويمكنكم الاطلاع على المعلومات المتعلقة بالفئات المعرضة للخطر في [هذا الرابط](#).

وعليه إذا كان أحد أولادكم أو أحد أفراد الأسرة الذين يعيشون في نفس المنزل من الفئات المعرضة للخطر يرجى التواصل مع ممرضة المدرسة السيدة / نور في أقرب فرصة لإبلاغها بذلك، ليتسنى لنا عمل الترتيبات اللازمة لدراسة الطالب عن بعد. ونرجو تزويدها بالتالي:

- الاسم الكامل للطالب ورقمه الوطني / الاسم الكامل لقريب الطالب ورقمه الوطني
- وصف الحالة الصحية التي تجعل الطالب / القريب من الفئات المعرضة للخطر

ثم سيلزم أن يتم تزويد السيدة / نور بشهادة طبية من مركز صحي حكومي تثبت وجود الحالة الصحية، وذلك لتتمكن من اتخاذ قرار إعفاء الطالب من متطلبات الحضور للمدرسة.

يمكنكم التواصل مع السيدة / نور على العنوان التالي:

noor.awny@hayatschool.com

مع أطيب التحيات
إدارة المدرسة

Dear Parents

Re: 1. Update on the change to blended learning at the Start of 2020/21
2. Informing the school of Covid19 high-risk students/student family members

I trust you and your family are staying safe and well and are getting ready for the new school year.

This is an update on the information you received from us in our letter of July 30th.

Last Thursday, August 20th, we received a circular from the Qatar Ministry of Education and Higher Education informing schools that they should change from planning for full on campus attendance to blended learning. This entails that students will study both on campus and remotely. The new plan also requires that only third of the student body attends school on campus at any given day. We are now working on reflecting this shift in our planning and will shortly be sharing the details with you.

The arrangements for the first three days of the school year will remain as stated in our letter of July 30th.

On another note, we need to alert you that the Ministry directives mandate that students with chronic illnesses or are living with people who have such illnesses should be exempted from attending school on campus. They only should come to campus to appear for the main assessments. You can find the details on Covid19 high risk groups on the Ministry of Public Health website. Please [click here](#).

If you think that your child or any of the people in your household is in the high risk group, please communicate with the school Nurse, Ms. Nour Awny, as soon as possible to let her know that your child will need to be exempted from attending school. We need to know to be able to plan for their studies remotely. Please provide Ms. Nour with the following:

- The name and Qatar National Number of the student or the vulnerable relative they are living with
- A description of the health condition that makes the child or the relative vulnerable

You will then need to follow up with providing Ms. Nour with a certificate from an authorized medical center attesting to the medical condition. This is needed for the school to confirm exempting the student from attending on campus. Please communicate with Ms. Nour on her email address:

noor.awny@hayatschool.com

Kind regards,

The Administration

August 26th, 2020